
 

Verslag Algemene Ledenvergadering 

Vereniging de Waag 5 september 2024 
 

Agenda  
1. Opening & jaarverslag 2024 
2. Notulen ALV 2023 
3. Financieel jaarverslag 2023 
4. Decharge bestuur 
5. Toekomst structuur Vereniging de Waag 
6. Stemming m.b.t. wijziging juridische structuur 
7. Rondvraag 

 

Aanwezige leden: Mevr. Akkerman, mevr. Groot Jebbink, mevr. Rom. dhr. Prinsen, dhr. Gerritsen, dhr. 
Blom, dhr. Meulenkamp, dhr. Tolboom. 

Aanwezige bestuursleden: L. van Groningen, S. Kuitenbrouwer, R. Scholten, C. de Reuver.  

1. Opening & jaarverslag 2023 
Lucrees opent de vergadering en verwelkomt alle aanwezigen. 
Er zijn dit jaar geen aankopen gedaan. Wel hebben we een toezegging gedaan om mee te werken aan 
een heruitgave van het Deventer Zilverboek van Johan Ter Molen, de kenner van Deventer zilver. 30 
Jaar geleden is hier een eerste ediXe van uitgekomen en deze uitgave was aan een update toe. Dit 
boek wordt uitgegeven door Vereniging de Waag i.s.m. uitgeverij Waanders. Het belooZ een prachXg 
boek te worden en het komt uit begin maart 2025. Lucrees helpt mee aan het werven van subsidies 
voor het boek en krijgt enthousiaste reacXes op het iniXaXef dit boek opnieuw uit te geven. 
Belangrijk dat de kennis over Deventer zilver wordt samengebracht en gebruikt kan worden als 
naslagwerk. 

2. Notulen AlV 2023 
Er zijn geen vragen over de notulen. 



3. Financieel jaarverslag 2023 
Het was een goed beursjaar met voor ons een posiXef eindresultaat van +37.000 euro. Kosten zijn 
zeer beperkt gebleven. Er zijn 2 donaXes gedaan aan historische boeken: De kleine man met het grote 
beginsel over Jan Stoffel van Paul Holthuis en De drukkerijklok stond s4l van Leo Enthoven. 

Daarnaast hebben we bankkosten gemaakt bij de Rabobank, beheerder van het vermogen van de 
vereniging. 

We hebben in 2023 meer lidmaatschapsgelden ontvangen dan het jaar ervoor. Dit komt niet door een 
groeiend ledental maar omdat er in 2023 ook contribuXes uit 2022 geïnd zijn. Verder geen giZen of 
donaXes. 

Het vermogen van de vereniging was per 31 december 2023 €337.000. Het grootste deel daarvan zit 
in een aandelen- en obligaXeportefeuille bij de Rabobank.  

Er zijn geen vragen over het financieel verslag van 2023. 

De kascommissie, bestaande uit Jules Molenkamp en Theo Terpstra, heeZ de financiële administraXe 
over de periode 1 januari tot en met 31 december 2023 gecontroleerd en akkoord bevonden. De 
kascommissie adviseert om onder dankzegging van de penningmeester en het bestuur decharge te 
verlenen. 

4. Decharge bestuur 
Lucrees dankt de kascommissie en dechargeert het bestuur. 

5. Toekomst structuur Vereniging de Waag 
Het bestuur is naar de notaris geweest en heeZ een concept sXchXngsplan laten maken. Eerder 
kwam al ter sprake dat Vereniging de Waag onacankelijk moet blijven van Deventer Verhaal of 
andere organisaXes. Al het bezit van Vereniging de Waag zal eigendom blijven van de stichting, als de 
vereniging in een stichting wordt omgezet. Maar we willen wel graag meer samenwerken met 
Deventer Verhaal op het gebied van markeXng en communicaXe. Wij verwachten dat er meer 
dynamiek ontstaat als we nauwer samenwerken.  

Ander argument is dat mensen huiverig zijn om een vereniging op te nemen in een legaat omdat alle 
leden van een vereniging eigenaar zijn van het bezit van een vereniging. Dat kan een reden zijn voor 
mensen om niet aan een vereniging na te willen laten. 

De heer Blom begrijpt de argumenten en voordelen maar vraagt zich af of deze eventuele wijziging 
echt nodig is. De rol van Vereniging de Waag kan ook explicieter gemaakt worden door slechts een 
naamswijziging naar Vereniging Vrienden van museum de Waag. Daarnaast mist hij in de uitleg de 
vermoedelijk belangrijkste reden voor een eventuele wijziging naar sXchXng: het teruglopen van het 
ledental. Hij vraagt zich af of er echt een hoge drempel is voor mensen om lid te worden van een 
vereniging. 

Lucrees legt uit dat het aantal leden bij de meeste verenigingen teruglopen. Mensen hebben steeds 
minder zin om zich langdurig te verbinden aan een vereniging. Nu zal dit niet anders zijn als we een 
sXchXng zijn maar het is voor mensen eenvoudiger om eenmalig te doneren bijvoorbeeld na bezoek 
aan het museum. Voor een vereniging als Natuurmonumenten is dit anders, zij kunnen leden meer 
voordelen bieden zoals bijv. graXs parkeren. 



De heer Blom denkt dat nalaten aan een vereniging meer zekerheid biedt dan nalaten aan een 
sXchXng omdat een vereniging een bestuur en een kascommissie heeZ.  

Er zit inderdaad een regulerend mechanisme in de AlV van een vereniging maar dit kan ook 
vastgelegd worden in statuten van een stichting. Ook een stichting kan gecontroleerd worden door 
een kascommissie en dit stellen wij dan ook voor in de conceptstatuten voor de Stichting. In de 
statuten kan ook vastgelegd worden dat de stichting de jaarrekening publiceert na controle van een 
kascommissie. Het publiceren van de jaarrekening is ook verplicht voor een stichting met ANBI 
status. 
 

Volgens dhr. Blom kan een vereniging ook donaXes ontvangen en is daarvoor een wijziging niet 
noodzakelijk. Een vereniging als Natuurmonumenten heeZ leden maar ontvangt ook eenmalige 
donaXes. 

Bezwaar blijZ dat een vereniging niet aantrekkelijk is voor mensen die overwegen iets na te laten. 

Mevr. Rom vindt dat er wat meer aan de weg geXmmerd zou moeten worden. Bijvoorbeeld 
samenwerken met de Vriendenloterij. 

Dat soort mogelijke samenwerkingen zouden inderdaad mogelijk zijn als wij meer optrekken met 
Deventer Verhaal.  

Dhr. Meulenkamp was onlangs bij het Gorcums Museum en vond daar mooie, zeer wervende 
foldertjes om mensen aan te zegen te doneren aan de vriendenvereniging van het museum. Dit kan 
een laagdrempelige manier zijn voor bezoekers om bij te dragen. 

Als de vereniging omgezet wordt naar een vriendensXchXng is dit volgens het bestuur een goed 
moment om een boekje te maken met daarin foto’s en beschrijvingen van een deel van de collecXe 
van Vereniging de Waag. Deze kunnen cadeau gedaan worden aan de huidige leden en misschien aan 
toekomsXg donateurs. Hiermee kunnen we goed duidelijk maken wat het doel van de sXchXng is. 

6. Stemming m.b.t. wijziging juridische structuur 
Lucrees legt uit dat officieel driekwart van alle leden moet instemmen met een wijziging van 
vereniging naar sXchXng. Omdat er doorgaans niet zo’n grote opkomst is Xjdens een ALV van 
Vereniging de Waag betekent dit dat er vandaag gestemd wordt en dat er bij een volgende 
vergadering nogmaals gestemd moet gaan worden. Deze volgende vergadering moet binnen 6 weken 
plaatsvinden. 

Alle aanwezige leden en bestuursleden stemmen voor een wijziging van vereniging naar sXchXng 
Vrienden van museum de Waag. 

Mevr. Rom stelt voor dat de naam beter: ‘SXchXng Vrienden van Deventer museum de Waag’ kan 
worden om verwarring te voorkomen met andere musea die de Waag heten. 

7. Rondvraag 
Mevr. Rom wil graag weten hoeveel leden de vereniging nu heeZ. 
Dat zijn inmiddels 240 leden. 

Dhr. Blom: wordt de financiële situaXe gecommuniceerd aan donateurs wanneer de status is 
omgezet? 



Het publiceren van de jaarrekening is een verplichting als je een ANBI status hebt. De jaarrekening 
wordt dan ook met de donateurs gedeeld. 
 
Mevr. Rom: worden er vanuit de sXchXng ook bijeenkomsten georganiseerd? 

Als wij vriendensXchXng zijn, zullen we meer gaan samenwerken met Deventer Verhaal en samen 
activiteiten gaan organiseren." 

Lucrees dankt alle aanwezigen voor hun aanwezigheid en sluit de vergadering. 


